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PROTOKÓŁ NR XVII/19 

Z XVII SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 20 WRZEŚNIA 2019 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                  Obecnych – 19 radnych 

Nieobecni: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.   Sprawy organizacyjne: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocności obrad, 

3. przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołów z XV i XVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu  

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. zmieniająca uchwałę nr XLV/318/10 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych, 

4. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Żyrardowa. 

III. Informacje: 

1.  Gospodarowanie mieniem komunalnym gminy: sprzedaż, wykup gruntów, zakres przekształceń 

własnościowych nieruchomości wieczystego użytkowania. 

2.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 roku. Informacja  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej miasta Żyrardowa. 

3.  Informacje o działaniach Prezydenta Miasta i Urzędu Miasta. 

IV.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

V.  Wolne wnioski. 

VI.  Zamknięcie obrad. 

 

I. Sprawy organizacyjne 

Ad I.1., I.2. 

W dniu 20 września 2019 r. o godz. 16.00 w budynku Resursy przy ul. 1 Maja 45 rozpoczęły 

się obrady XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta 

Żyrardowa Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad. 
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Ad I.3. 

Pan Sylwester Osiński, Zastępca Prezydenta Miasta, wnioskował o rozszerzenie porządku obrad 

o projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej zasady i tryb przyznawania nagród  

i wyróżnień za osiągnięcie wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie krajowym lub 

międzynarodowym. 

Radny Józef Kapusta w imieniu grupy radnych (radnego Mateusza Naleja, radnego Arkadiusza 

Sowy oraz radnego Sławomira Wardziaka) wnioskował o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa oraz o projekt 

uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych Rady Miasta 

Żyrardowa. 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały określającej zasady i tryb przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcie 

wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie krajowym lub międzynarodowym.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy wyrazili zgodę na rozszerzenie porządku obrad 

18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie rozszerzenia porządku o projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

określającej zasady i tryb przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcie wysokich wyników sportowych 

we współzawodnictwie krajowym lub międzynarodowym: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Elżbieta Wrońska. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały  

w sprawie zmiany składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa oraz o projekt uchwały  

w sprawie zmiany składu Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych Rady Miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy wyrazili zgodę na rozszerzenie 

porządku obrad 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie rozszerzenia porządku o projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji 

Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa oraz o projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Budżetu, 

Finansów i Inicjatyw Gospodarczych Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, 

radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny 

Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 
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Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przyjęli porządek obrad po zmianach 19 głosami „za”, przy 

braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

PORZĄDEK OBRAD ZMIENIONY W PUNKCIE II. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu  

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. zmieniająca uchwałę nr XLV/318/10 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych, 

4. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Żyrardowa; 

5. zmiany uchwały określającej zasady i tryb przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcie 

wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie krajowym lub międzynarodowym; 

6. zmiany składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa, 

7. zmiany składu Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych Rady Miasta Żyrardowa. 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonych projektów protokołów nie zgłoszono uwag. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XV Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zdecydowali o przyjęciu protokołu  

19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XV Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XVI Sesji Rady Miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zdecydowali o przyjęciu protokołu 

19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

II. Projekty uchwał 

Ad II.1. i II.2. 

 Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028 oraz projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019. Wspomniała  

o autopoprawce związanej z programem „Żyrardowska Karta Miejska”.  

 Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniach pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty. 

 Radny Marek Treliński przypomniał o złożonej przez siebie interpelacji odnośnie  

do możliwości rozważenia przesunięcia środków zabezpieczonych na rewitalizację Kantoru na budowę 

wiaduktu nad torami kolejowymi. Wspomniał, że po przeanalizowaniu dokumentów uznał  
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to przesunięcie za niekorzystne dla miasta, a jednocześnie zaapelował o poszukiwanie innego źródła 

dofinansowania zewnętrznego na budowę wiaduktu nad torami. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady 

Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–

2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2019. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę  

19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 

2019: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.3.  

Pani Danuta Jaworska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, przedstawiła 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/318/10 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia  

2010 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych. Wspomniała  

o autopoprawce wynikającej z innego zapisu zmian dotychczas wprowadzonych w uchwale  
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Nr XLV/318/10, a także z rozbudowania uzasadnienia o podejmowane na przestrzeni lat uchwały 

zmieniające dokument z 2010 roku. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę nr XLV/318/10 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie 

ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/318/10 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.4.  

Pan Tomasz Aleksandrowicz, Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa.  

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, 

radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny 

Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 
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„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.5. 

Pan Sylwester Osiński przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej 

zasady i tryb przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcie wysokich wyników sportowych  

we współzawodnictwie krajowym lub międzynarodowym. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos zapytał radcę prawnego, czy w związku z nieobecnością 

Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ i brakiem wyznaczenia osoby referującej 

opinię tejże komisji możliwe jest procedowanie nad projektem uchwały bez opinii. 

Radna Elżbieta Wrońska wskazała, że głosowania radnych oparte są o merytoryczną opinię 

poszczególnych komisji. Zaproponowała zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad w związku  

z brakiem opinii Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zapytał, jakie kompetencje leżą w gestii przedstawiciela Referatu 

Sportu po zmianie organizacyjnej Urzędu Miasta. 

Pan Sylwester Osiński wyjaśnił, że zakres obowiązków inspektora w Referacie Sportu jest 

bardzo zbliżony do zakresu obowiązków inspektora zajmującego się sportem w Wydziale Edukacji, 

przed wyłączeniem z jego struktury Referatu Sportu.  

Radny Józef Kapusta przypomniał treść projektu uchwały, a także poinformował, że podczas 

posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ w dniu poprzedzającym dzień sesji RMŻ członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt. Wskazał, że projekt nie jest na tyle skomplikowany, 

by nie móc go rozpatrywać na bieżącej sesji, i zaproponował dalsze nad nim procedowanie. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos poinformował, że nie jest konieczne złożenie przez 

Komisję Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ pisemnej opinii. Prosił o przedstawienie opinii 

Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ Krzysztofa Skrobisza. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej 

zasady i tryb przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcie wysokich wyników sportowych  

we współzawodnictwie krajowym lub międzynarodowym. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

19 radnych, którzy podjęli uchwałę 12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 6 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej zasady i tryb 

przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcie wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie 

krajowym lub międzynarodowym: 

„za” – 12 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, 
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radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, 

radny Sławomir Wardziak; 

„przeciw” – 1 głos – radny Arkadiusz Rzepecki; 

„wstrzymuję się” – 6 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert 

Latek, radny Grzegorz Obłękowski, radny Krzysztof Skrobisz, radna Elżbieta Wrońska. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.6. i II.7. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu 

Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa oraz projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji 

Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych Rady Miasta Żyrardowa. Zaapelował do radnych  

o zgłaszanie się do pracy w Komisji Mieszkaniowej w związku z niewielką liczbą członków tejże. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji 

Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy 

podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta 

Żyrardowa: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 1 głos – radny Arkadiusz Rzepecki; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji 

Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Budżetu, Finansów  

i Inicjatyw Gospodarczych Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 
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„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Arkadiusz Rzepecki. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radna Żaneta Wesołowska. 

 

III. Informacje 

Ad III.1. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Ad III.2. 

Radna Grażyna Stefańska zapytała o wydatek związany z wyjazdem radnej Elżbiety Wrońskiej 

wraz z wraz z grupą pracowników Urzędu Miasta do miasta Trjavna w Bułgarii. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos wyjaśnił, że nie był to wyjazd prywatny, ale służbowy, 

celem reprezentowania Rady Miasta Żyrardowa. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że w innej części sprawozdania z realizacji budżetu  

w odniesieniu do tego samego wyjazdu widnieje informacja, że był to wyjazd służbowy pracowników 

UMŻ. Dociekała, dlaczego przy informacji o wyjeździe radnej Elżbiety Wrońskiej nie ma słów 

„delegacja służbowa”, a jest określenie „wyjazd”. Zapytała również, jaki był cel tego wyjazdu. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos poinformował, że poniesiony wydatek wiązał się  

z transportem lotniczym. 

Pani Anna Krupa podkreśliła, że wydatki w omawianym rozdziale dotyczą wyłącznie podróży 

służbowych.  

Radny Józef Kapusta odniósł się do podróży krajowych i zagranicznych odbywanych  

w poprzedniej kadencji. Uznał, że niepożądaną jest sytuacja, kiedy radny gdzieś jedzie i nie składa  

z tego wyjazdu żadnego sprawozdania. Podkreślił, że radni mają za zadanie reprezentować 

mieszkańców, a w sytuacjach szczególnych – również Radę Miasta. Zaproponował, by osoba 

odbywająca podróż służbową przygotowywała sprawozdanie merytoryczne z wyjazdu. 

Radna Elżbieta Wrońska nawiązała do wyjazdu do Bułgarii, podczas którego m.in. spotkała się 

z Ministrem Kultury Bułgarii, a także uczestniczyła w rozmowach o wymianach zagranicznych uczniów 

z Żyrardowa i z Trjavny czy o wymianie kulturalnej. Podkreśliła, że ważne jest utrzymywanie więzi  

z miastami partnerskimi, w tym także poprzez pokazywanie kultury lokalnej i narodowej. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta Żyrardowa, potwierdził, że radna 

Elżbieta Wrońska brała udział w delegacji służbowej, i podziękował jej za wniesiony wkład w zakresie 

komunikacji z partnerami zagranicznymi. Podkreślił znaczenie współpracy zagranicznej. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że dziwi ją reakcja na prośbę o sprawozdanie z podróży 

zagranicznej. Zastanawiała się, dlaczego radny reprezentuje Miasto na zewnątrz, a także wskazała,  

że radni powinni skupić się na działaniu dla mieszkańców. 

Radny Marek Treliński zaproponował, by wyjazd przedstawiciela Rady Miasta był 

każdorazowo uzgadniany z Radą w formie głosowania. 
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Radny Józef Kapusta poprosił radną Elżbietę Wrońską o sporządzenie pisemnego sprawozdania 

z delegacji w Bułgarii. 

Radna Elżbieta Wrońska zadeklarowała przygotowanie sprawozdania.  

 

Ad III.3. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że w przedstawionym dokumencie brakuje informacji  

o realizacji uchwał Rady Miasta Żyrardowa. Uznała, że informacja powinna mówić o istotnych 

działaniach, nie zaś stanowić sprawozdanie z wykonywania zakresu obowiązków przez pracowników 

UMŻ. Dodała, że w Statucie Miasta jest zapis odnośnie do tej kwestii. 

Radny Marek Treliński przypomniał, że istnieje przepis regulujący, w jakim czasie Prezydent 

Miasta zobowiązany jest do przedstawiania Radzie Miasta sprawozdania z realizacji uchwał. 

Radny Grzegorz Obłękowski wyraził uznanie dla osoby przygotowującej informację o działach 

Prezydenta Miasta i Urzędu Miasta. Wskazał, że w dokumencie znajduje się informacja o realizacji 

uchwał, przywołując jako przykład zapisy odnośnie do realizacji inwestycji.  

 

IV. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radna Grażyna Stefańska złożyła trzy wnioski: (1) w sprawie zobowiązania prawnika 

wchodzącego w skład zespołu opiniującego kandydatów na ławników do przygotowania opinii odnośnie 

do dalszych losów zgłoszeń; (2) w sprawie optymalizacji kosztów w spółkach gminnych, zwracając 

szczególną uwagę na koszty związane z zatrudnieniem; (3) w sprawie wyjaśnienia powodu 

nieopublikowania na stronie internetowej PGK obowiązujących taryf dotyczących zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Szczegółowo omówiła stan wiedzy 

dostępnej mieszkańcom na podstawie Biuletynu Informacji Publicznej, strony internetowej PGK czy 

informacji przedstawionej jej wspólnocie mieszkaniowej. Przywołała jako wzór czytelności informację 

z innej gminy. Odniosła się również do złożonego wcześniej wniosku o zablokowanie podwyżki  

za energię cieplną – wskazała, że nie otrzymała stanowiska Prezydenta Miasta, a jedynie pismo Prezesa 

PEC. Wyraziła zainteresowanie uzasadnieniem podwyżki. Nawiązała do podróży służbowej radnej 

Elżbiety Wrońskiej, prosząc o złożenie przez nią sprawozdania z wyjazdu. 

Radny Ryszard Mirgos wskazał, że taryfy dotyczące zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzenia ścieków wzrosły o nieco ponad 1 proc., i dodał, że to mniej niż wyniosła 

inflacja. Wspomniał również, że podwyżki proponowane przez PEC wynikają z decyzji Urzędu 

Regulacji Energetyki. 

Radny Marek Treliński wyraził zainteresowanie wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej 

odnośnie do zespołu opiniującego kandydatów na ławników. Przypomniał, że w skład zespołu wchodzi 

prawnik, i prosił o więcej informacji w temacie działania zespołu. 

Radny Józef Kapusta wsparł głos radnej Grażyny Stefańskiej w kwestii sposobu publikowania 

informacji odnośnie do obowiązujących taryf dotyczących zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
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odprowadzenia ścieków. Podkreślił, że informacja dla mieszkańców musi być czytelna, jasna i precyzyjna, 

a także zadeklarował, że Prawo i Sprawiedliwość przeciwne jest podwyżkom, zwłaszcza w okresie 

kampanii wyborczej. Nawiązał do rozmowy z Prezydentem Miasta w temacie podwyżek. 

Radny Marek Treliński przypomniał, że ceny ciepła ustalane są przez Urząd Regulacji 

Energetyki, zaś ceny wody i ścieków – przez Wody Polskie. Odniósł się do propozycji dopłat z budżetu 

Miasta do opłat za ciepło, deklarując brak poparcia dla takiego pomysłu. Wskazał, że nie wszyscy 

mieszkańcy korzystają z usług PEC-u, ale dopłaty pochodziłyby z budżetu Miasta, a więc również  

od tych osób, które w inny sposób zakupują ciepło. Podkreślił, że zarówno PEC, jak i PGK rządzą się 

prawami ekonomicznymi.  

Radna Grażyna Stefańska przypomniała, że zwracała się do Prezydenta Miasta o zablokowanie 

podwyżek. Prosiła o udzielenie na zadane przez nią pytanie odpowiedzi, z której będzie wynikało, czy 

podwyżki zostaną wprowadzone, czy nie. Zwróciła uwagę, że dyskusja podczas sesji podążyła w innym 

kierunku. Wskazała, że choć taryfy za ciepło zostały zatwierdzone przez URE, to nie muszą być 

wprowadzone, inaczej niż w przypadku taryf za wodę i ścieki, których niewprowadzenie wiązałoby się 

z karami. Dodała, że prawo dopuszcza sytuację, w której Miasto będzie dopłacało do wody i ścieków, 

a także złożyła deklarację, że na najbliższą sesję RMŻ radni wybrani z list Prawa i Sprawiedliwości 

przygotują projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i odprowadzenia ścieków. Podkreśliła, że byłoby to działanie na rzecz mieszkańców. 

Radny Marek Treliński stwierdził, że taka argumentacja go nie przekonuje. Wskazał, że wielu 

mieszkańców Żyrardowa nie posiada kanalizacji, a sieci wodno-kanalizacyjne wciąż są budowane – nawet 

w centrum miasta. Podkreślił, że ceny wody związane są z inwestycjami, które PGK musi prowadzić. 

Przywołał program inwestycyjny spółki, do realizacji którego potrzebne są odpowiednie taryfy. 

Radna Grażyna Stefańska odniosła się do inwestycji związanej z suszarnią osadów, dociekając, 

jakie dochody osiąga spółka PGK dzięki suszarni oraz czy sama suszarnia funkcjonuje. Dodała,  

że amortyzacja inwestycji w przedsiębiorstwach generuje wysokie koszty, w związku z czym należy się 

zastanawiać, czy wszystkie inwestycje są potrzebne i czy należy je realizować. 

Radny Grzegorz Obłękowski wskazał, że nikt z obecnych na sali nie popiera podwyżek, a słowa 

radnych PiS-u określił jako populizm. Zwrócił uwagę na wysokie bezpieczeństwo związane z wodą  

w mieście, a także na dobrze funkcjonującą oczyszczalnię, jednocześnie podkreślając, że jej stworzenie 

wiązało się z kosztami. Podkreślił, że aby móc inwestować, trzeba poniesione koszty później uwzględnić 

w taryfie. Dodał, że proponowana przez radnych dopłata obciąży budżet Miasta lub budżet spółki, 

podczas gdy to rząd wprowadził podwyżkę opłat za energię elektryczną, która przełożyła się m.in.  

na wzrost taryf. 

 

V. Wolne wnioski 

Mieszkaniec odniósł się do pisma złożonego przez grupę mieszkańców ul. Poprzecznej,  

w którym ubiegają się oni o budowę ich ulicy. Wskazał, że rejon Żyrardowa, w którym znajduje się 
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ulica Poprzeczna, jest niedoinwestowany. Jako problemy wymienił m.in. brak kanalizacji czy zalewanie 

nieutwardzonej ulicy. Dodał, że droga jest zbyt wysoka w stosunku do posesji, przez co wody opadowe 

nie spływają ulicą wyłożoną płytami betonowymi, ale zalewają posesje. Zaapelował o obniżenie 

poziomu ulicy i jej utwardzenie. 

Pan Łukasz Kasperczyk, Zastępca Dyrektora Wydziału Kultury i Promocji, zaprosił zebranych 

na wydarzenie kulturalne na Bielniku. 

Radny Marek Treliński przypomniał, że wielokrotnie mówił o prośbach mieszkańców odnośnie 

do budowy ulicy Poprzecznej. 

 

VI. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za przybycie oraz owocne dyskusje. Obrady XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte  

o godz. 18.08. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=54115 

 

Protokół sporządziła dnia 26 września 2019 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=54115

